
	

	

R	E	F	E	R	A	T		

Bestyrelsesmøde	
Tid:	tirsdag	d.	13/3	2024	kl.	18:30.	

Sted:	Onlinemøde.	

Inviteret:	Palle	Nielsen	(formand),	Bo	Lorenzen	(kasserer),	Søren	Hyllegaard,	Henrik	Stuhr,	

Jesper	Kierkegaard,	Luca	Holt,	Bjørn	Ulriksen	(suppleant).	

Udover	bestyrelsen	deltager:	Michael	Yde	(driftsleder).	

Afbud:	Marie	Christensen.	

	

	

1. Godkendelse	af	dagsorden	

a. Den	oprindelige	dagsordens	punkt	8	vedr.	firstmoverklubordningen	behandles	

under	punkt	5	orientering	om	strategisk	arbejde.	

2. Underskrivning	af	referat	fra	sidste	bestyrelsesmøde	

a. Mødet	blev	afholdt	online	så	der	er	ikke	underskrevet	referater	fra	tidligere	

møder.	

3. Orientering	fra	Driftsleder	v/Michael	

a. Status	for	betaling	af	klubkontingent	blev	gennemgået.	BK	Viking	oplyser	at	have	

betalt	klubkontingent	d.	13/3-24.	Der	er	ikke	flere	klubber	i	restance	pt.	

b. Budgettet	for	2024	er	blevet	tilrettet	siden	sidste	bestyrelsesmøde.	Bestyrelsen	

har	givet	samtykke	hertil	via	e-mail.	Emnet	behandles	under	punkt	4.	

4. Forbundets	økonomi,	revision	og	budget	for	2024	v/Palle	

a. Budgettet	er	blevet	tilrettet	siden	sidste	bestyrelsesmøde,	da	der	var	blevet	

opdaget	en	fejl.	(Modregningen	til	IKC	i	DIF	grundstøtten	var	blevet	glemt	–	en	

udgift	på	ca.	DKK	100.000).	Bestyrelsen	er	underrettet	d.	6.	januar	via	e-mail.	



	

	

Der	har	ikke	været	nogen	indvendinger	fra	bestyrelsen	–	der	var	

positivt	tilsagn	fra	Marie	Christensen	pr.	mail	som	den	eneste	

respondent.	Der	var	ikke	nogen	kommentarer	fra	bestyrelsen	til	

ovenstående	på	bestyrelsesmødet.	

b. Palle	Nielsen	gør	opmærksom	på	at	Michael	Yde	bør	kunne	kontere,	da	det	vil	

lette	forretningsgangen	betragteligt.	Sportschef	Thor	Hyllegaard	skal	forsat	selv	

stå	for	konteringen	af	elite-udgifter.	Bestyrelsen	indvilgede	heri.		

c. De	nedskrevne	regler	for	kompensation	til	danske	UWW	dommeres	rejsedage	

tilsvarer	ikke	praksis.	I	de	nuværende	nedskrevne	regler	udbetales	der	

godtgørelse	til	rejsedage	ifm.	internationale	mesterskaber	i	UWW	regi.	I	praksis	

udbetales	der	til	alle	rejsedage	ifm.	alle	UWW	stævner	i	ind-	og	udland.	

Bestyrelsen	besluttede	at	der	skal	udbetales	rejsepenge	for	deltagelse	ved	alle	

UWW	stævner	i	ind-	og	udland,	når	DB	har	udtaget	dommeren	hertil.	

d. Budgetposten	for	”3603	Dommere	internationale	&	nationale	aktiviteter”	

kommer	ikke	til	at	holde	i	år.	Dels	grundet	at	der	er	OL	år	samt,	at	vi	opstarter	en	

ny	UWW	dommeraspirant.	Michael	Yde	holder	dels	øje	med	forbruget	samt	laver	

et	nyt	udspil	til	budgettet	for	2025	senere	på	året.	

e. Gennemgang	af	pivottabel	med	budget/	forbrug	pr.	8.	marts	2024.	

Bestyrelsen	gennemgik	kort	det	fremsendte	dokument	fra	vores	bogholder	i	IKC.		

Der	er	en	regning	på	DKK	14.000	der	er	konteret	på	3603.	Det	er	rettelig	kun	en	

del	af	beløbet	der	skal	konteres	her.	Michael	Yde	følger	op	hos	IKC.		



	

	

f. Der	skal	ske	ledelsespåtegning	af	årsregnskabet	for	2023.	

Bestyrelsen	har	modtaget	den	endelige	udgave,	og	der	er	ingen	

bemærkninger	fra	bestyrelsen.	Palle	Nielsen	er	tovholder	på	at	alle	

får	underskrevet.	

g. Nysted	BK	fritages	for	at	betale	klubkontingent	i	2024.	

5. Orientering	om	det	strategiske	arbejde	2022-2025	v/Michael	

a. Ordningen	med	firstmoverklubber	blev	drøftet	på	mødet.	Klubberne	lever	kun	

delvist	eller	slet	ikke	op	til	de	fastsatte	krav	i	ordningen.	De	ventede	afledte	

effekter	ved	initiativet	er	ligeledes	kun	delvist	blevet	opnået.	Den	ventede	

kulturændring	i	bl.a.	træningskultur	ændres	meget	langsomt.	Det	har	været	

intentionen	at	motivere	firstmoverklubberne	til	at	øge	træningsmængde	internt	

i	klubben	samt	at	øge	kvaliteten	i	klubbens	egen	træning	ved	deltagelse	i	

uddannelse,	trænernetværk	deltagelse	på	bredde-træningssamlinger	mv.	Her	

har	kulturen	vist	sig	at	være	særdeles	svær	at	ændre	på.	Den	ventede	positive	

afsmitning	på	de	andre	klubber	der	står	udenfor	ordningen,	udebliver	således	

også,	når	den	generelle	tilslutning	fra	firstmoverklubberne	til	forbundets	tilbud	

er	så	lav.	Der	skal	følges	op	på	næste	bestyrelsesmøde.	Palle	Nielsen	er	tovholder.	

b. Status	for	Udviklingstruppen	blev	drøftet	separat	fra	ovenstående.	Palle	Nielsen	

vil	indkalde	repræsentanter	for	alle	firstmoverklubberne	til	møde	om	dels	deres	

deltagelse	på	Udviklingstruppen	samt	hvilke	ændringer	de	ønsker	mhp.	at	

klubberne	kommer	med	et	mere	stabilt	fremmøde.	

c. Der	er	afholdt	strategievalueringsmøde	med	DIF	d.	8/3-24.		



	

	

d. Bestyrelsen	drøftede	muligheden	for	at	etablere	hhv.	et	

ungeudvalg	samt	et	arbejdsudvalg	til	at	udvikle	på	

holdmesterskabet.	Der	skal	følges	op	på	næste	bestyrelsesmøde.	

Palle	Nielsen	er	tovholder.	

6. Skole	OL	v/Michael	

a. De	første	Skole	OL	stævner	har	været	afholdt	i	klubberne.	Tilslutningen	fra	

skolerne	er	generelt	lidt	til	den	lave	side.	De	deltagende	klubber	er	løbende	

blevet	opfordret	til	at	anvende	deres	netværk	mhp.	at	rekruttere	deltagere.	

Adspurgt	herom	oplyser	klubberne,	at	der	ikke	har	været	gjort	nogen	indsats	på	

dette	område.		

7. Seneste	nyt	fra	udvalgene	

a. Eliteudvalget	v/Søren		

i. Mødet	der	skulle	have	været	afholdt	d.	21/2-24	er	blevet	udsat.	Det	

forventes	afholdt	i	april	måned	/	starten	af	maj	måned.		

b. Ad-hoc	udvalget	”Dommeruddannelse”	v/Michael	

i. Der	har	været	afholdt	dommerkursus	i	Kolding.	Tilslutningen	var	til	den	

lave	side.	Der	kan	generelt	konstateres	et	frafald	blandt	de	unge	

dommere.	De	resterende	yngre	dommere	er	mindre	tilbøjelige	til	at	

deltage	i	dommerkurser	end	deres	resterende	dommerkolleger.	Der	var	

ikke	nye	deltagere	på	kurset.	

ii. Mathias	Christensen	fra	Herning	sendes	på	optagelsesforløb	til	at	blive	

UWW	dommer	i	april	2024.	



	

	

8. Opfølgning	på	kontaktpersonordningen	i	brydeklubberne	v/Palle	

a. Bestyrelsens	medlemmer	gennemgik	kort	udviklingen	i	udvalgte	

klubber.	

b. Luca	Holt	vil	tale	med	Københavnerklubberne	samt	AK	Dan	i	Ballerup.	Der	

overvejes	at	engagere	1-2	trænere	mhp.	afholdelse	af	fællestræninger	i	

Storkøbenhavn.	Luca	Holt	vil	ligeledes	motivere	klubberne	til	at	søge	

finansiering	af	det	nye	initiativ.		Hermod	Københavns	kommende	trænings-	

forhold	og	lokale	er	pt.	uafklaret.	

c. AK	Jyden	forventer	at	starte	tumlingeholdstræning	i	april	2024.			

9. R-møde	2024,	valg	til	bestyrelsen	samt	indkomne	forslag	v/Michael	

a. Forarbejdet	til	Årsmødet	er	i	fuld	gang.	Michael	Yde	er	tovholder.	

b. Valghandling	

i. Næstformand	Søren	Hyllegaard	ønsker	ikke	at	modtage	genvalg.	

ii. Kasserer	Bo	Lorenzen	ønsker	ikke	at	modtage	genvalg.	

iii. De	menige	bestyrelsesmedlemmer	Jesper	Kierkegaard	og	Luca	Holt	er	

villige	til	genvalg	som	b-medlem	for	2	år.		

c. Bestyrelsen	godkendte	ordlyden	i	det	forslag	der	skal	behandles	på	

Repræsentantskabsmødet.		

d. Bestyrelsen	drøftede	kort	de	mulige	emner	til	Ideseminaret.	

10. Dato	for	næste	bestyrelsesmøde		

a. Torsdag	d.	16/5	kl.	18.30.	

	 	



	

	

11. Eventuelt	

a. Palle	Nielsen	fortalte	kort	om	initiativet	”Jyllandsserien”,	som	er	

ved	at	blive	udformet	med	FFI	Brydning	som	tovholder.	

Bestyrelsen	følger	interesseret	med	og	ønsker	at	komme	med	inputs	således	

konkurrenceformen	bliver	aldersrelateret.	Palle	Nielsen	holder	møde	med	

klubben	i	anden	anledning	i	uge	12	og	vil	bringe	det	op	her.		

b. Søren	Hyllegaard	fortalte	at	der	har	været	en	henvendelse	fra	et	dansk	online	

leksikon,	hvor	der	efterspørges	frivillige	kræfter	til	at	oprette	og	vedligeholde	

artikler	relateret	til	brydesporten.	Henvendelsen	bringes	videre	til	klubberne.	


